

## British Youth

Most 18 and 19 year-olds in Britain are quite independent people. Relationships within the British family are different now. Children have more freedom to make their own decisions.

For example, children aged 13 may be employed part time in Great Britain. Aged 16 they can leave home, marry with "parents' consent". Age 18 can vote, get married, drink in pubs.

Education is a very important part in the life of British youth. One can't become an independent person without it.

During the last 30 years there were a lot of different trends in youth movements. Those trends are known as the "hippies", the "punks", the "rockers".

But certainly there are different traditional youth organizations in Great Britain. Among them — the Scout Association, the National Union of Students.

The National Union of Students was founded in 1922. It promotes the educational and social interests of students.

But certainly the most numerous is the Scout Association, founded in 1908 for boys and in 1910 for girls by Lord Baden-Powel. The programme of training is planned to develop intelligence and practical skills. Scout training is complementary to the ordinary education.

Everyone in Great Britain can find the activity he likes most.

## **Британская молодежь**

Большинство 18- и 19-летних британцев — абсолютно независимые люди. Взаимоотношения в британской семье сегодня не такие, как раньше. Дети свободы в выборе собственных решений.

Например, в Великобритании дети с 13 лет могут работать неполный рабочий день. В 16 лет они могут оставить дом и жениться по «согласию родителей». С 18 можно голосовать, жениться, пить спиртное в пабах.

Образование — важная часть жизни британской молодежи. Никто не может стать без этого независимым человеком.

За прошедшие 30 лет появилось много разных молодежных субкультур. Это такие субкультуры как «хиппи», «панки», «рокеры».

Конечно же, в Великобритании есть и традиционные молодежные организации. Это Ассоциация скаутов, Национальное объединение студентов.

Национальное объединение студентов было основано в 1922 году. Оно поддерживает образовательные и социальные интересы студентов.

Наиболее многочисленна скаутская ассоциация, была основана в 1908 году для мальчиков и в 1910 году для девочек лордом Баден-Пауэлом.

Программа учебы спланирована так, чтобы развивать теоретические и практические навыки детей.

Каждый британский ребенок может найти себе занятие по душе.